
物理系博士生資格考口試注意事項 

Department of Physics –Notice on the PhD. Qualifying Exam Oral Defense  
 

Revised on 2025.07.31 

1. 申請口試時間：至遲口試日前二週。 

Period of application: At least two weeks before the date of defense 
 

2. 申請口試繳交文件：  

Application submissions:  

01. 申請表 

Application form 

02. 博士班學生修課組別選擇表 

PhD program course group selection form 

03. 至前一學期的完整版成績單 

Complete transcript with results up to the immediate previous semester 
 

3. 完成口試日期：114.08.01 至 115.01.31 

Oral defense period: 2025.08.01-2026.01.31 
 

4. 口試前三天：跟系辦領取口試費印領清冊、口試評定報告單、評分條 

Three days before the defense : Obtain the exam fees inventory list, defense assessment report card, grading form 
strips from the Department’s Office 

 

校外口試委員免費停車:三天前 Email:corona@ncu.edu.tw (1.使用日期 2.委員姓名 3.單位 4.車牌號碼 ) 

Free campus parking permit for outside examiner: Please Email:corona@ncu.edu.tw three days before your exam 
(1.Using date 2.Name 3. Working unit 4.car number ) 
 

5. 口試時提供口試委員： 

Provide the following to the examiners during the defense 

01. 成績單（影本即可） 

Transcript (Photocopy) 

02. 口試費印領清冊（簽畢收回，委員需詳填身份證字號、郵局或銀行帳戶資料、戶籍地址） 

exam fees inventory list(to be collected after signature; examiners are required to fill in their ID numbers, 
post or bank account details and address) 

03. 口試評定報告單（簽畢收回） 

Defense assessment report card (to be collected after signature) 

04. 評分條（沿虛線剪開分送各委員、簽畢收回） 

Grading form strips (cut out along the dotted lines and distribute to each examiner; to be collected after 
signature) 

05. 其他供考試委員參考資料 

Other reference materials for the committee 
 

6. 口試完畢三天內：繳回口試費印領清冊、口試評定報告單、評分表（黏貼於報告單背面） 

Within three days after the defense: submit exam fees inventory list, defense assessment report card, grading form 
table (pasted on the back of the report card) 
 

 口試費：1000 元/人 (依據印領清冊資料，由學校於口試後撥款給口試委員) 

Examination fees: NT$1000 per person 

 交通費:依據國內差旅要點核實報支。(搭乘高鐵需檢附來回票根) 

Transportation fees: Report with verification according to the local travel expenses reimbursement regulations (HSR 
ticket stubs are required if any) 


